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Széchenyi István Egyetem Doktorandusz Önkormányzat 

Képviselőtestületi ülés 
 

Időpont: 2023.10.16. hétfő 17.00 óra 

Helyszín: videókonferencia 

Az üléshez tartozó online link: https://meet.google.com/jft-jboz-dnz  
 

Jelen vannak: 

Bartucz Csilla 

Dunai Éva Zsuzsanna 

Ámon Gergely 

Németh Richárd 

dr. Takó Dalma 
 

Az ülést vezeti: dr. Takó Dalma 

Jegyzőkönyvvezető: dr. Takó Dalma 
 

Napirendi pontok: 

1. Beszámoló az elmúlt időszak fontos eseményeiről, változásairól (Doktori Iskolák 
átszervezése, Egyetemi Doktori Szabályzat módosítása, Doktoranduszok Országos 
Szövetsége által elért eredmények) 

2. Doktorandusz Önkormányzat összetétele megváltoztatásának és az Alapszabály 
módosításának megbeszélése 

3. Őszi közösségi program szervezése 

4. Egyebek 
 

Dr. Takó Dalma levezető elnök megnyitja az ülést és megállapítja, hogy a 
képviselőtestület határozatképes. A napirendi pontokat a testület egyhangúlag 
jóváhagyja.  
 
 
 

https://meet.google.com/jft-jboz-dnz
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1. Beszámoló az elmúlt időszak fontos eseményeiről, változásairól (Doktori Iskolák 
átszervezése, Egyetemi Doktori Szabályzat módosítása, Doktoranduszok Országos 
Szövetsége által elért eredmények) 

Levezető elnök elmondja, hogy az elmúlt időszakban jelentősen módosult a Doktori 
Tanulmányi és Vizsgaszabályzat, valamint az Egyetemi Doktori Szabályzat. A 
jelentős módosítások közé tartozik, hogy létrehozásra került az Egyetemi Doktori és 
Habilitációs Központ, valamint a korábbi Tudományági Doktori Tanácsok helyett 
Doktori Iskolai Tanácsok jöttek létre. Az Egyetemi Doktori Tanács a korábbiakhoz 
képest szűkebb körű testületként, új hatáskörök átvételével (például komplex vizsga és 
védés bizottságok kialakítása), végzi a munkáját. A változások pedig várhatóan a 
jövőben is folytatódni fognak, felmerült például új Doktori Iskolák létrehozásának az 
igénye is (informatika, fenntarthatóság és business administration területeken). 

Az Egyetemi Doktori Szabályzat kapcsán továbbá fontos kiemelni, hogy az a félév 
elején, szeptemberben is módosult az alábbiak szerint: tudományos publikációkon 
affiliációként kötelező megadni az egyetemet, a témavezetőknek évente írásban és 
szóban is be kell számolniuk doktoranduszaik előrehaladásáról, valamint lehetőség lesz 
úgynevezett rövid értekezés készítésére, melynek alapját Q1, Q2 és Q3-as publikációk 
képezhetik az EDSZ-ben meghatározott pontrendszer alapján. Levezető elnök kiemeli, 
hogy az Egyetemi Szenátus szeptemberi ülésén jelentős vita alakult ki a rövid 
értekezéssel kapcsolatban, melynek eredményeként az érintett szakasz olyan módon 
került elfogadásra, hogy a Doktori Iskolák saját TVSZ-ükben kidolgozzák a rövid 
értekezés részleteit és azt 2024. január 31-ig a szenátus elé terjesztik. Mindaddig amíg 
erre és a módosítások elfogadására nem kerül sor, az EDSZ rövid értekezésre vonatkozó 
szakasza nem alkalmazható. Levezető elnök ennek kapcsán arra is kitér, hogy a 
szenátusi ülésen a Doktorandusz Önkormányzat állásfoglalását is ismertette, melyet a 
képviselők az ülést megelőzően megszavaztak. Az állásfoglalásban az Önkormányzat 
bizonyos jogi kérdéseket vetett fel és kérte azok tisztázását. Levezető elnök szerint a 
szenátusi ülésen elfogadható megoldás született azzal, hogy a szabályozás részletei a 
Doktori Iskolák szabályzataiban kerülnek rögzítésre. 

Az elmúlt időszak történései között továbbá érdemes megemlíteni a Doktoranduszok 
Országos Szövetsége által elért eredményeket, melyek az alábbiakban foglalhatóak 
össze. 2024. január elsejétől bevezetésre kerül egy olyan konstrukció, amelyben a jelenleg 
rendszerben lévő doktoranduszok a doktori képzés ideje alatt az öregségi 
nyugdíjjogosultsághoz szükséges szolgálati időre tehetnek szert. A KIM és az Országos 
Doktori Tanács támogatásával, a Magyar Nemzeti Bankkal folytatott egyeztetéseknek 
köszönhetően a magyar állami ösztöndíjas képzésben résztvevő doktoranduszok 
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ösztöndíja figyelembe vehetővé vált banki hitelek elbírálása során, ezzel 
megteremtődött a doktorandusz ösztöndíj hitelképessége. A doktori képzésben 
résztvevők állami ösztöndíjával kapcsolatban jogszabály-módosításra kerül sor, mely 
alapján az egyetemek saját hatáskörben megemelhetik a doktori ösztöndíjak mértékét. 
A modellváltó intézmények tekintetében az állam által az intézmények számára 
allokált források teszik lehetővé az ösztöndíjak megemelését. A nem modellváltó 
intézmények számára pedig a Doktoranduszi Kiválósági Ösztöndíj Program jelenthet 
megoldást a kutatói életpálya vonzóbbá tételére. A felsőoktatási törvény módosítása 
folytán a kormányzat eltörölte a doktori képzésre felvehető személyek létszámkorlátját. 
A korábbi felső határt, a 2000 főt pedig a felvehető hallgatók minimum számában 
határozta meg. A kutatói kiválóság elősegítése érdekében a legtehetségesebb hallgatók 
pedig már akár az alapképzésük teljesítése után is belevághatnak a doktori képzésbe, 
mester szintű tanulmányaik párhuzamos folytatása mellett. Levezető elnök elmondja, 
hogy ennél többet jelenleg nem tud a DOSZ eredményeiről, de november 25-26-án kerül 
majd sor a szokásos féléves Küldöttgyűlésre, ahol részletes tájékoztatást fog kapni a 
kérdésköröket illetően, melyekről tájékoztatni fogja a képviselőket. 

 

2. Doktorandusz Önkormányzat összetétele megváltoztatásának és az Alapszabály 
módosításának megbeszélése 

Levezető elnök elmondja, hogy a Doktorandusz Önkormányzat az előző pontban 
ismertetett módosításokat megelőzően tudományáganként egy-egy, összesen 9 
képviselővel működött. A Doktori Iskolai Tanácsok kialakításával azonban ez a 
rendszer módosult, így jelenleg 8 képviselő számára ad feladatot a Kari Tanácsokban, 
valamint a Doktori Iskolai Tanácsokban való képviselet.  

Levezető elnök a jelenlévőket kérdezi, hogy szükségesnek tartják-e a jelenlegi rendszer 
módosítását? A jelenlévők mindannyian úgy nyilatkoznak, hogy a jelenlegi rendszert 
megfelelőnek tartják, annak módosítását nem érzik szükségesnek. 

Levezető elnök elmondja, hogy ebben az esetben is módosítani szükséges az 
Alapszabályt, ugyanis abban jelenleg is Tudományági Doktori Tanácsok szerepelnek, 
melyeket Doktori Iskolai Tanácsokra szükséges módosítani. Levezető elnök vállalja, 
hogy elvégzi a szabályzaton a szükséges módosításokat és azokat szavazás érdekében 
a képviselők elé terjeszti.  

 

 

 




